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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Zápis z 27. zasedání dne 21. 5. 2024  
 
 

 

 

 
                                   

 Prezence 
 

Přítomni  
předseda: Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
členové:  
Ing. et Bc. Lucie Burianová 
Michal Hána 
RNDr. Lucie Hemrová, Ph.D. 
Ing. Lucie Frank Kristová 
Jan Kůrka 
Jan Látka 
doc. Mgr. Ing. Roman Sloup, Ph.D.  
Miroslav Švarc 
 

  

Omluveni Ing. Milan Vácha 
Mgr. Eva Volfová 
 
 
 

Hosté Mgr. Martin Plíhal- vedoucí Odboru životního prostředí, KÚPK 
Ing. Jan Kroupar- vedoucí Oddělení ochrany přírody, KÚPK 
Mgr. Marcela Kupková, Dis.- předsedkyně, Nábytková banka PK, z.s. 

 Ing. Jan Přibáň, MBA- vedoucí Odboru fondů a programů EU 

 
Na vědomí 

 
Odbor kancelář ředitelky KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 
 

 

 

Číslo zasedání 

 

27 

Datum konání  21. 5. 2024 – 15.00 hod.  

Místo konání Zasedací místnost č. 213, KÚPK 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
 

1. Zahájení  

2. Individuální dotace pro nábytkovou banku.  

3. Změna zřizovací listiny střediska EVVO PROUD.  

4. Aktualizace statutu fondu životního prostředí.  

5. Zpráva o činnosti zastoupení Plzeňského kraje v Bruselu za rok 2023. 

6. Čistá pozice ČR vůči rozpočtu EU v období 2004-2023. 

7. Různé  

8. Diskuze a závěr  

 

Zápis z jednání 
 
Číslo Text 

1.  

 

 

Zahájení. 

Předseda Výboru pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti 

Zastupitelstva Plzeňského kraje (dále VŽPEU ZPK) pan Ing. et Ing. Jan Bozděch, 

Ph.D. přivítal přítomné členy na 27. jednání výboru, které bylo svoláno elektronickou 

pozvánkou ze dne 10. 5. 2024 a zahájil zasedání v 15:00.  

Je přítomno 7 členů, výbor je usnášeníschopný. 

Předseda přivítal přítomné hosty. Přítomnost hostů byla schválena.  

Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen pan Jan Látka, který s nominací souhlasil 

a výbor jej schválil. 

Dále předseda představil program jednání a zeptal se přítomných členů, zda mají 

připomínky. Žádné připomínky nebyly. Program jednání byl schválen.  

2.  

 

Individuální dotace pro nábytkovou banku.  

Předseda vyzval Mgr. Plíhala, aby představil projekt Nábytkové banky. 

Mgr. Plíhal informoval členy, že již v loňském roce PK podpořil nábytkovou banku, 

jejich letošní žádost o dotaci převyšuje milion korun, a proto její schválení bude 

bodem příštího zasedání ZPK. Kraj pokrývá zhruba polovinu rozpočtu banky. Mgr. 

Plíhal předal slovo Mgr. Kupková, která představí rozpočet a data nábytkové banky.  

Mgr. Kupková vystoupila s prezentací: 

 Představila nábytkovou banku, organizace, se kterými spolupracuje. 
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K původním 15 letos přibylo dalších 5. Hledají další organizace ke spolupráci, 

aby se dostali co nejblíže k potřebným a lidé zbytečně neničili a neodkládali do 

sběrných dvorů nábytek, který by jiní ještě upotřebili. Představila též 

ekonomiku nábytkové banky.  

Materiály k tomuto bodu byly členům zaslány předem. 

15:09 přišel doc. Sloup, přítomno 8 členů 

15:14 přišel pan Hána, přítomno 9 členů 

Dotazy: 

Doc. Sloup se ptá, zda mají aplikaci, webové stránky, nebo jak se může zájemce 

domluvit? Mgr. Kupková odpovídá, že informace jsou dostupné na webu. Dárce se 

s nimi spojí, pošle fotografie a domluví se, kde je možné vše vyzvednout. Následně 

nábytek vyzvednou pracovníci nábytkové banky, převezou do skladu. Snaží se o 

maximální využití, tedy aby na obou cestách nejelo vozidlo prázdné.  

Pan Látka se ptá na okres Klatovy, který není uveden ve výčtu okresů. Mgr. Kupková 

potvrzuje, že se snaží rozšířit na celý kraj, ale ještě není úplně pokrytý. Nyní byl přijat 

nový člen nábytkové banky – koordinátor, Mgr. Kupková tedy vítá, že nyní bude mít 

více prostoru navazovat další spolupráci. 

Mgr. Kupková upozorňuje na sociální rozměr projektu a seznamuje členy výboru, 

jakým způsobem zapojují osoby plnící obecně prospěšné práce, pomáhají sociálně 

slabým, spolupracují s úřadem práce v rámci veřejně prospěšných prací. Proběhla 

diskuze k přesahu do oblasti sociálních věcí.  

Bylo přijato usnesení č. 69/24 

3.  

 

Změna zřizovací listiny střediska EVVO PROUD.  

Materiály k tomuto bodu byly členům zaslány předem. 

Předseda předal slovo Mgr. Plíhalovi, který tento bod představil.  

16:03 odešel pan Kůrka, přítomno 8 členů. 

Dotazy: 

Pan Látka se ptá, proč dochází k přesunu zařízení PROUD z oblasti školství do 

životního prostředí, když jde o místo poskytující edukativní činnost. Mgr. Plíhal uvádí, 

že environmentální výchova a vzdělávání je na pomezí těchto dvou odvětví. Živ. 

prostředí má zájem o tento projekt, neboť je v souladu s programem EVVO. Odbor 

živ. prostředí usiluje o to, aby každý středoškolák měl možnost týden strávit právě ve 

středisku PROUD a získal tím základ v oblasti env. vzdělání. Předseda podpořil na 

základě vlastní zkušenosti zařízení PROUD a uvádí, že jde o jediné svého druhu 

v kraji a je velmi vytížené. Mgr. Plíhal doplňuje, že by mělo dojít ke zvýšení kapacity a 
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následně by místo mohlo být schopno generovat více finančních prostředků. 

Bylo přijato usnesení č. 70/24 

4.  

 

Aktualizace statutu fondu životního prostředí.  

Materiály k tomuto bodu byly členům zaslány předem. 

Předseda opět předal slovo Mgr. Plíhalovi, který tento bod představil. 

Bylo přijato usnesení č. 71/24 

Předseda poděkoval Mgr. Plíhalovi za jeho body. Vyzval členy k případným dotazům. 

Dotazy: 

Ing. Burianová se ptá, v jakém stavu jsou pilotní studie v rámci Zdravé krajiny. Mgr. 

Plíhal uvádí, že jsou dokončeny 2 studie, další 2 jsou rozpracované, nyní bychom rádi 

vybrali 5. lokalitu k rozpracování. Více letos určitě nebude rozpracováno.  

Doc. Sloup má dotaz, zda vlastníci pozemků mají zájem projekty realizovat? Mgr. 

Plíhal odpovídá, že ke komunikaci s vlastníky v daném území komunikují již ve fázi 

tvorby. Pozitivně se jeví, když projekt znají aktéři od začátku. Lépe se pak opatření 

vysvětlují a spolupracuje se na nich.  

Pan Hána děkuje tvůrci projektu Zdravá krajina partner, domnívá se, že má velký 

potenciál. Mgr. Plíhal děkuje a sám věří, že se to odrazí pozitivně. 

Předseda poděkoval zástupcům Odboru živ. prostředí a ukončil tento bod. 

16:15 odešel pan Látka 

5.  

 

Zpráva o činnosti zastoupení Plzeňského kraje v Bruselu za rok 2023. 

Předseda předal slovo Ing. Přibáňovi, MBA. který vystoupil s prezentací, která je 

přílohou tohoto zápisu. 

Dotazy: 

Doc. Sloup se dotazuje na finanční náročnost. Ing. Přibáň uvádí, že zhruba 2,5 mil 

ročně je alokováno na akce. Provoz celého domu v loňském roce stál 5,5 mil Kč. 

K tomu Ing. Přibáň doplňuje, že PK zastupuje také Pardubický kraj a nově kraj 

Karlovarský a ti našemu kraji za tuto službu platí, což je zase příjmová stránka.  

Výbor vzal informaci na vědomí. 
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6.  

 

Čistá pozice ČR vůči rozpočtu EU v období 2004-2023. 

Ing. Přibáň, MBA. vystoupil se svou druhou prezentací, která je přílohou tohoto 

zápisu. 

Zhodnotil pozici ČR vůči rozpočtu EU a na základě hodnot lze říci, že vstup ČR do EU 

se z finanční stránky velmi vyplatil. V současnou chvíli patříme mezi čisté příjemce.  

Dotazy nebyly. 

Výbor vzal informaci na vědomí. 

Předseda poděkoval Ing. Přibáňovi za prezentaci. 

7.  

 

Různé 

K tomuto bodu dnes nebyly žádné příspěvky. 

 

8.  

 

 

Diskuze a Závěr. 

Další zasedání proběhne dne 11. 6. 2024 jako výjezdní do ZOO Plzeň. Průběh 

zasedání ještě ve spolupráci se zástupci ZOO Plzeň připraví.  

Dne 13. 8. 2024 proběhne poslední zasedání na Krajském úřadě. 

Předseda poděkoval všem za účast a ukončil jednání v 17:00.  

 
Zápis byl vyhotoven dne 21. 5. 2024 – počet stran: 5, počet příloh: 4 
 
 
 
 Šárka Batková, M.Ec.                        Jan Látka                         Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
 
.......................................            ......................................            .............................................. 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu  předseda výboru 
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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Usnesení z 27. zasedání dne 21. 5. 2024  
 

 

 

                                           Příloha č. 1 zápisu 

 

 
 

 

Číslo Text Stav 

 
69/24 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit poskytnutí 
individuální dotace žadateli Nábytková banka Plzeňského kraje, z.s., 
se sídlem Jivina 69, 267 62 Komárov u Hořovic, IČO: 19357427, 
ve výši 900.000 Kč, na podporu provozu nábytkové banky v období 
červen – prosinec 2024. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
9 
0 
0 
0 

 
70/24 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit uzavření 
dodatku č. 14 včetně příloh 1 a 2 ke zřizovací listině Domu dětí a 
mládeže Horažďovice, se sídlem Nábřežní 283, 341 01 Horažďovice. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

   

 
 
 
 
 
 
8 
0 
0 
0 

 
71/24 

 

Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
doporučuje Zastupitelstvu Plzeňského kraje schválit změnu Statutu 
Fondu životního prostředí Plzeňského kraje. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  
 

 
 
 
 
 
8 
0 
0 
0 

 
 
 
 
Šárka Batková, M.Ec.                         Jan Látka                          Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
   
 
 
......................................              ......................................                 ....................................... 
  
 zapisovatel                  ověřovatel usnesení  předseda výboru  


